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 الملخص:
ست طلبت جاهعت الأقصٔ حٌاّلج ُزٍ الذساست الأًشطت الشٗاض٘ت هي هٌظْس حشبْٕ إسلاهٖ, ُّذفج إلٔ الكشف عي دسجت هواس

للأًشطت الشٗاض٘ت هي هٌظْس حشبْٕ إسلاهٖ, ح٘ث اسخخذم الباحث الوٌِج الْصفٖ الخحل٘لٖ؛ ّرلك بخٌاّل ّدساست اٙٗاث القشآً٘ت 

ّالأحادٗث الٌبْٗت الوخعلقت بالخشب٘ت الشٗاض٘ت, ّاسخخشاج ها فِ٘ا هي الأًشطت الشٗاض٘ت, ّاسخخذم أداة البحث ُّٖ عباسة عي 

( بٌذاً, ّقذ حْصلج الذساست إلٔ ًخائج أبشصُا دعْة الإسلام إلٔ هواسست الأًشطت الشٗاض٘ت ّعلٔ سأسِا 53خباًت هكًْت هي )اس

الألعاب الخشّٗح٘ت ّهسابقت الوشٖ بالأقذام ّغ٘شُا, ّأى دسجت هواسست طلبت جاهعت الأقصٔ للأًشطت الشٗاض٘ت هي هٌظْس حشبْٕ 

%( ُّْ هسخْٓ هخْسط, ّبٌاءً علٔ الٌخائج أّصج الذساست بإثشاء 3575لكشٗن ّالسٌت الٌبْٗت بلغج )إسلاهٖ كوا ّسدث فٖ القشآى ا

هٌاُج الجاهعت ّكل٘ت الخشب٘ت الشٗاض٘ت ّالبذً٘ت بالأًشطت الشٗاض٘ت هي هٌظْس حشبْٕ إسلاهٖ, ّالخشك٘ز علٔ أُذاف الخشب٘ت 

 ت فٖ بٌاء الْطي ّحعو٘شٍ ّالذفاع عي هقذساحَ ّالزّد عي حقْق7َالشٗاض٘ت الشاهلت فٖ بٌاء ّإعذاد الأجساد القْٗت للطلب

 طلبت جاهعت الأقصٔ -الأًشطت الشٗاض٘ت -هٌظْس حشبْٕ إسلاهٖ  :كلواث هفخاح٘ت

The degree of doing PE skills as in the holy Quran and El-Sunna for Al-qsa  students University  
Abstract: 

This study dealing with doing PE skills as in the from Islamic and Educational ogled for Al-qsa 

students University ,The researcher  used the analytic descriptive method through studying the 

verses from Islamic and Educational ogled as well as our prophet proverbs "Al ahadith Al nabawia" 

which related with PE skills. The researcher used a questionnaire which consists of (35) element as 

a study tool. The study for  main results achievements . Islam encouraged doing PE skills like 

amusement and  enjoyment games like walking on foot competition ….etc. The percent of Al Aqs 

University students whom practicing PE skills as in from Islamic and Educational ogled is 57.7% (It 

is a modest level). According to these results the study recommended for enriching the university 

curriculum as well as PE education college with PE skills and concentrating on the comprehensive 

PE aims to build strong bodies or its students to build our country and to defend for it is wealth and 

to return it is rights. 

Keywords: holy Quran- PE skills - Al-qsa  students University 
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ٍْكُنْ وَزَادَهُ بَسْطَتً فًِ إِىَّ اللَّ هَ اصْطَفَاهُ عَلَ

ٌَشَاءُ وَاللَّهُ وَاسِعٌ عَلٍِنٌ" )البقرة: ٍْرَ 247الْعِلْنِ وَالْجِسْنِ وَاللَّهُ ٌُؤْتًِ هُلْكَهُ هَيْ  ( كوا قال تعالى فً هدح هوسى علٍه السلام "إِىَّ خَ

26هَيِ اسْتَأْجَرْثَ الْقَوِيُّ الْأَهٍِيُ
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